
PROTOKÓŁ Nr 1/2018 
z sesji Rady Gminy Skąpe 
z dnia 22 listopada 2018 r.

Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko przywitała zebranych, a w szczególności 
radnych oraz Wójta Gminy w kadencji 2018-2023, gratulując im wyboru i życząc sukcesów 
oraz satysfakcji z pełnionej funkcji. Następnie przywitała Przewodniczącą Gminnej Komisji 
Wyborczej Panią Alfredę Sakowicz, która zgodnie z obowiązującym prawem wręczy 
zaświadczenia o wyborze. Poinformowała także, że I sesję otworzy i poprowadzi do czasu 
wyboru Przewodniczącego Rady radny senior Pan Jerzy Ryszard Pawelski. Następnie 
oddała głos Wójtowi Gminy Zbigniewowi Wochowi.

Wójt Zbigniew Woch podziękował Przewodniczącej Gminnej Komisji Wyborczej 
wSkąpem Pani Alfredzie Sakowicz oraz wszystkim członkom komisji wyborczych za 
sprawne przeprowadzenie wyborów.

Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej w Skąpem Pani Alfreda Sakowicz, 
wręczyła zaświadczenia o wyborze dla radnych gminy, gratulując im wygranych wyborów 
i życząc sukcesów w pracy radnego oraz szacunku i zadowolenia ze strony wyborców.

Następnie zgodnie z art. 20 ust. 2c ustawy o samorządzie gminnym najstarszy wiekiem 
radny obecny na sesji Pan Jerzy Ryszard Pawelski otworzył obrady I sesji Rady Gminy 
Skąpe w kadencji 2018-2023. Przywitał wszystkich obecnych na sali i zaprosił do wspólnego 
odśpiewania hymnu państwowego. W dalszej kolejności poinformował wszystkich radnych, 
że po odczytaniu przez najmłodszego wiekiem radnego Pana Janusza Obuchanicza tekstu 
ślubowania każdy z wyczytanych radnych wstanie i potwierdzi złożenie ślubowania słowem 
„ślubuję” Poinformował, że po słowie „ślubuję" można dodatkowo wypowiedzieć formułę 
„Tak mi dopomóż Bóg”.
Poprosił wszystkich zebranych o powstanie, a radnego Janusza Obuchanicza o odczytanie 
tekstu ślubowania:

“Wierny konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki 
radnego sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie mając na względzie dobro mojej gminy i 
jej mieszkańców".

Następnie radny Janusz Obuchanicz sam złożył ślubowanie i odczytywał kolejno nazwiska 
radnych a wyczytani składali ślubowanie.
Po złożeniu ślubowania Radny Senior życzył wszystkim radnym owocnej pracy w nowej 
Radzie i podejmowania trafnych decyzji.

W dalszej kolejności Radny Senior Jerzy Ryszard Pawelski stwierdził, iż obecnych na sali 
jest 15 radnych (lista obecności stanowi załącznik do protokołu) co stanowi kworum, przy 
którym rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Następnie zarządził 
głosowanie nad uchwaleniem porządku obrad, z którym radni zapoznali się wcześniej. 
W wyniku głosowania porządek obrad I sesji został jednogłośnie uchwalony (protokół 
głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu) i przedstawia się następująco:
1. Wręczenie zaświadczeń o wyborze radnego,
2. Otwarcie sesji.
3. Ślubowanie radnych.
4. Uchwalenie porządku obrad,
5. Wybór przewodniczącego rady gminy.
6. Wybór wiceprzewodniczącego rady gminy.
7. Ślubowanie wybranego wójta.
8. Sprawy różne.
9. Zakończenie obrad I sesji rady gminy.

Ad. 5
W dalszej części posiedzenia Radny Senior Pan Jerzy Pawelski poinformował, że 

w związku z koniecznością przeprowadzenia wyborów Przewodniczącego Rady Gminy, 
należy powołać Komisję Skrutacyjną, która zajmie się przeprowadzeniem głosowania 



i liczeniem głosów. Dodał, że zwyczajowo liczy ona trzech członków. Poprosił, aby kandydaci 
do pracy w Komisji Skrutacyjnej nie kandydowali na Przewodniczącego 
i Wiceprzewodniczącego Rady. Poprosił o zgłaszanie kandydatów.
Radny Wiesław Zawiślak zaproponował trzech kandydatów w osobach: radnego Bartosza 
Derejczyka, Janusza Obuchanicza oraz Krzysztofa Niemyta.
Zaproponowani radni wyrazili zgodę na pracę w Komisji Skrutacyjnej.
Ponieważ innych propozycji nie było, Radny Senior poddał pod głosowanie poprzez 
podniesienie ręki zamknięcie listy kandydatów do pracy w Komisji Skrutacyjnej. Następnie 
poddał pod głosowanie skład członków Komisji Skrutacyjnej w osobach: Bartosza 
Derejczyka, Janusza Obuchanicza oraz Krzysztofa Niemyta. W wyniku głosowania Komisja 
Skrutacyjna została powołana jednogłośnie w składzie j.w. (protokół z głosowania stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu).
W dalszej kolejności Radny Senior ogłosił przerwę na ukonstytuowanie się Komisji 
Skrutacyjnej.
Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Bartosz Derejczyk przedstawił radnym 
regulamin głosowania (stanowi załącznik do niniejszego protokołu).
Ponieważ nie było pytań, regulamin głosowania został przyjęty poprzez aklamację.
Następnie Radny Senior poprosił o zgłaszanie kandydatów na Przewodniczącego Rady 
Gminy.
Radna Ewa Kasprzak zgłosiła kandydaturę radnego Mariusza Kuźmicza motywując swój 
wybór, wieloletnią pracą Pana Kuźmicza w samorządzie gminnym, a także pracą społeczną 
na rzecz gminy i jej społeczności lokalnej.
Radny Mariusz Kuźmicz wyraził zgodę na kandydowanie.
Ponieważ innych kandydatów nie zgłoszono, Radny Senior poddał pod głosowanie 
zamknięcie listy kandydatów na Przewodniczącego Rady. W wyniku głosowania lista została 
zamknięta.
Następnie ogłosił przerwę, w trakcie której Komisja Skrutacyjna przygotuje karty do 
głosowania na Przewodniczącego Rady.
Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Bartosz Derejczyk przypomniał, że 
głosowanie jest tajnie, w związku z tym radni obowiązkowo muszą oddać głos 
w wydzielonym miejscu. Następnie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Bartosz Derejczyk 
odczytywał nazwiska z listy obecności radnych, a każdy z wyczytanych otrzymał kartę do 
głosowania i oddał głos.
Po głosowaniu Radny Senior ogłosił kolejną przerwę na czas pracy Komisji Skrutacyjnej w 
celu ustalenia wyników głosowania.
Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół Komisji z wyboru na 
Przewodniczącego Rady Gminy Radnego Mariusza Kuźmicza (protokół i karty do 
głosowania w załączeniu do niniejszego protokołu).
Następnie Radny Senior odczytał projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru 
Przewodniczącego Rady Gminy i poddał go pod głosowanie. W wyniku głosowania uchwała 
Nr 1/1/2018 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego protokołu 
(protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).
Następnie Radny Senior Jerzy Pawelski pogratulował Radnemu Mariuszowi Kuźmiczowi 
wyboru na Przewodniczącego Rady i przekazał mu dalsze prowadzenie obrad.
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kuźmicz podziękowała radnym za wybór i obdarzenie 
go zaufaniem i powierzenie pełnienia tak ważnej i odpowiedzialnej funkcji. Ze swojej strony 
obiecał, pełne zaangażowany na rzecz lokalnego samorządu.

Ad. 6
Przechodząc do realizacji punkt 6 porządku obrad Przewodniczący Rady 

poinformował, że zgodnie z art. 19 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. o samorządzie 
gminnym rada gminy na pierwszym posiedzeniu wybiera ze swego grona od 1 do 3 
wiceprzewodniczących, natomiast statut gminy w § 10 wskazuje wybór 
1 wiceprzewodniczącego.
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Zaproponował, aby wybory wiceprzewodniczącego rady przeprowadziła Komisja Skrutacyjna 
w tym samym składzie. Ponieważ wcześniej wybrani członkowie Komisji Skrutacyjnej wyrazili 
na to zgodę, a innych propozycji nie zgłoszono, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie skład Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia wyboru Wiceprzewodniczącego 
Rady Gminy Skąpe. W wyniku głosowania Komisja Skrutacyjna została powołana w 
składzie: radny Bartosz Derejczyk, radny Marek Kantek, radny Krzysztof Niemyt (protokół 
z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).
Następnie Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie kandydatów na 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy. Radny Karol Dauksza zaproponował kandydaturę 
radnego Wiesława Zawiślaka, który w ubiegłej kadencji był Przewodniczącym Komisji 
Rewizyjnej, udziela się społecznie i jego zdaniem jest właściwym kandydatem.
Radny Wiesław Zawiślak wyraził zgodę na kandydowanie.
Ponieważ więcej kandydatów nie zgłoszono, Przewodniczący Rady poprosił 
o przegłosowanie zamknięcia listy kandydatów na Wiceprzewodniczącego Rady poprzez 
podniesienie ręki. W wyniku głosowania lista jednogłośnie została zamknięta.
Następnie ogłosił przerwę w obradach na czas przygotowania przez Komisję Skrutacyjną 
kart do głosowania.
Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Bartosz Derejczyk poinformował, że 
obowiązują te same zasady co podczas poprzedniego głosowania. Następnie odczytywał 
nazwiska z listy obecności radnych, a każdy z wyczytanych otrzymał kartę do głosowania 
i oddał głos.
Po głosowaniu Przewodniczący Rady ogłosił kolejną przerwę na czas pracy Komisji 
Skrutacyjnej w celu ustalenia wyników głosowania.
Po przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół Komisji z wyboru na 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Radnego Wiesława Zawiślaka (protokół i karty do 
głosowania w załączeniu).
Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wyboru 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy i poddał go pod głosowanie. W wyniku głosowania 
uchwała Nr 1/2/2018 została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego protokołu).
Wiceprzewodniczący rady Wiesław Zawiślak podziękował radnym za wybór i obdarzenie go 
zaufaniem.

Ad. 7
Przewodniczący Rady Gminy Mariusz Kużmicz poprosił Przewodniczącą Gminnej 

Komisji Wyborczej w Skąpem Panią Alfredę Sakowicz o wręczenie zaświadczenia o wyborze 
na Wójta Gminy Skąpe dla Pana Zbigniewa Wocha, a następnie zgodnie z ustawą 
o samorządzie gminnym poprosił Pana Zbigniewa Wocha o złożenie wobec Rady Gminy 
Skąpe ślubowania w celu objęcia obowiązków Wójta

Przewodnicząca Gminnej Komisji Wyborczej Pani Alfreda Sakowicz wręczyła 
zaświadczenie o wyborze na wójta gminy dla Pana Zbigniewa Wocha, gratulując mu 
ponownego wyboru.

W dalszej kolejności Pan Zbigniew Woch złożył wobec rady ślubowanie i tym samym 
objął obowiązki Wójta Gminy Skąpe.

Następnie zabierając głos Wójt Gminy Zbigniew Woch stwierdził, że moment złożenia 
ślubowania wywołał u niego takie emocje, jak i poprzednie ślubowania, a nawet większe, 
ponieważ osiągnięty przez niego wynik wyborczy nie był efektem kredytu zaufania 
społeczeństwa, ale również oceną dotychczasowej działalności. Gremialna akceptacja 
sprawowania przez niego funkcji wójta gminy jest powodem do niesamowitej satysfakcji, 
szczęścia i dumy. Jest ona kumulacją działań zarówno wszystkich samorządowców, 
sołtysów i urzędników. Wszystkie te podmioty mają wpływ na to, że Wójt jest dobrze 
oceniony i dlatego wszystkim tym osobom bardzo serdecznie dziękuje. Jest przekonany, że 
działanie nowego samorządu będzie tak samo owocne jak poprzedniego. Wysoka 
akceptacja dla kandydatów w wyborach świadczy o tym, że mieszkańcy oczekują w 
samorządzie zgody, konstruktywnej dyskusji, osiągania kompromisów. Nie konieczne we 
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wszystkim trzeba się zgadzać, ale konieczne jest dochodzenie do kompromisów w głębokim 
szacunku i przekonaniu, że czasem trzeba ustąpić, bo nie da się w jednym czasie 
wszystkiego wybudować i spełnić oczekiwania wszystkich mieszkańców. Nowy samorząd 
niesie ze sobą bogactwo nowych ludzi, a tym samym optymizm i powiew świeżości. Są 
przedstawiciele różnych branż i przestrzeni społecznych, dzięki czemu ma nadzieję, że w 
naszej gminie będzie się działo co najmniej tak dobrze jak w poprzedniej kadencji, czego 
życzy radnym i sobie.

Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz przed przystąpieniem do realizacji kolejnego 
punktu porządku obrad zaproponował, aby do porządku obrad po pkt 7 wprowadzić punkty 
dotyczące powołania stałych Komisji Rady Gminy Skąpe. Zgodnie z § 11 Statutu Gminy 
Skąpe Rada Gminy powołuje 3 komisje stałe:

1) Komisja ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej,
2) Komisja ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska,
3) Komisja ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych i Mieszkaniowych.

Ponieważ innych zmian do porządku obrad nie zgłoszono, Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie zmianę porządku poprzez dodanie trzech punktów w sprawie podjęcia uchwał 
w sprawie powołania wskazanych powyżej komisji. Przypomniał, że zmiana porządku obrad 
wymaga bezwzględnej większości głosów. W wyniku głosowania zmiana porządku obrad 
została jednogłośnie przyjęta (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu).

Następnie Przewodniczący Rady ogłosił przerwę w obradach, na czas wypełnienia przez 
radnych deklaracji członkostwa w konkretnych komisjach. Przypomniał także, że najpóźniej 
na trzeciej sesji zostaną powołane pozostałe komisje tj. Komisja Rewizyjna oraz Komisja 
skarg, wniosków i petycji.

Ad. 8
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz odczytał projekt uchwały w sprawie 

powołania Komisji ds. Budżetu, Finansów, Rolnictwa i Działalności Gospodarczej w składzie 
osobowym zgodnym z deklaracjami radnych. Następnie zarządził głosowanie nad projektem 
uchwały. W wyniku głosowania uchwała Nr 1/3/2018 została podjęta jednogłośnie i stanowi 
załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do niniejszego 
protokołu).

Ad. 9
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz odczytał projekt uchwały w sprawie 

powołania Komisji ds. Oświaty, Kultury, Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska 
w składzie osobowym zgodnym z deklaracjami radnych. Następnie zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały. W wyniku głosowania uchwała Nr 1/4/2018 została podjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

Ad. 10
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz odczytał projekt uchwały w sprawie 

powołania Komisji ds. Porządku Publicznego, Spraw Komunalnych i Mieszkaniowych 
w składzie osobowym zgodnym z deklaracjami radnych. Następnie zarządził głosowanie nad 
projektem uchwały. W wyniku głosowania uchwała Nr 1/5/2018 została podjęta jednogłośnie 
i stanowi załącznik do niniejszego protokołu (protokół z głosowania stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu).

Ad. 11
Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz poinformował, że zgodnie z ustawą 

o samorządzie gminnym radni mogą tworzyć klubu radnych w liczbie co najmniej trzech 
członków. Z kolei § 77 ust. 1 Statutu Gminy stanowi, że powstanie klubu należy 
niezwłocznie, nie później niż w terminie 14 dni zgłosić Przewodniczącemu Rady. Wobec 
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powyższego Przewodniczący poprosił, aby o powstaniu klubu poinformować go w terminie 
do 6 grudnia.

Następnie Przewodniczący Rady poinformował, że dnia 29 listopada 
w Świebodzińskim Domu Kultury odbędzie się szkolenie bezpłatne poświęcone obowiązkom 
i prawom radnego organizowane przez Zrzeszenie Gmin Województwa Lubuskiego. Zachęcił 
radnych do wzięcia w nim udziału i zgłoszenia chęci uczestnictwa w biurze rady.

Obecny na sesji mieszkaniec Ołoboku poinformował, że zrezygnował z pełnienia 
funkcji sołtysa wsi, a zgodnie ze statutem sołectwa w terminie 30 dni powinny być ogłoszone 
wybory. Jutro mija termin 30-dniowy, a wyborów jeszcze nie ogłoszono.

Sekretarz Gminy Alicja Hoppen-Anyszko poinformowała, że w tym samym statucie 
jest też zapis, że jeśli do wyborów pozostało mniej niż zdaje się 6 miesięcy, wyborów 
przedterminowych nie ogłasza się. Prosi o pozostanie po sesji celem wyjaśnienia sprawy.

Ad. X
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Mariusz Kuźmicz 

zamknął I sesję Rady Gminy Skąpe o godz. 1230

°rzewodniczący Aady

Protokołowała: Ilona Żalisz
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